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•	odkoupení	traktoru	Pekass,	včetně	
vypovězení	leasingové	smlouvy

•	vypsání	výběrového	řízení	na	pozici	
uklízečky

•	vypsání	výběrového	řízení	-	nájem	
bytové	jednotky	č.21

•	odkup	fi	nancovaného	předmětu	po	
ukončení	 operativního	 leasingu,	
smlouva	končí	16.05.2022

•	výsledky	 výběrového	 řízení	 na	
pronájem	bytu	č.	21

•	výsledky	 výběrového	 řízení	 na	
uklízečku	OÚ

•	nákup	bezdotykových	el.	vysoušečů	
rukou	do	tělocvičny

•	uzavření	 věcného	 břemene	 s	
vlastníkem	 čp.	 12	 v	 části	 obce	
Brandýsek	na	zřízení	el.	rozvaděče	
na	pozemku	obce	č.	1105

•	návrh	dalšího	čísla	časopisu	KIZOB

•	pozvánku	 na	 ZO	 dne	 02.03.2022	
od	18.00	hodin	v	KD	KINO

•	smlouvu	 se	 společností	 ITES	 na	
rok	2022

•	žádost	 Základní	 a	 mateřské	 školy	
v	Brandýsku	o	ponechání	zisku	za	
rok	2021

•	žádost	 Základní	 a	 mateřské	
školy	 v	 Brandýsku	 o	 schválení	
účetní	 závěrky	 za	 rok	 2021

•	rozhodnutí	 Magistrátu	 města	
Kladna	 –	 stavební	 záměr	 silnice	
III/23642	Brandýsek	Pchery.

•	žádost	 p.	 Jansové	 ze	 dne	 3.	 12.	
2021.	 Stav	 není	 možno	 přesně	
zjistit,	 situaci	 je	nutné	geometricky	
překontrolovat

•	rozhodnutí	 Magistrátu	 města	
Kladna,	 odboru	 výstavby	 ohledně	
stavebního	 záměru	 na	 stavbu	
„III/23642	 Brandýsek	 –	 Pchery“	
modernizace	 části	 silnice	 mezi	
obcemi	Brandýsek	–	Pchery

•	informaci	 primátora	 města	 Kladna	

ohledně	 fi	nancování	 dopravní	
obslužnosti

•	předloženou	 projektovou	
dokumentaci	 ul.	 Švermovská	
–	 zahuštění	 TS/IE-12-6007726	
s	 plánovanou	 realizací	 1.4.-
15.10.2022

•	rozhodnutí	 Magistrátu	 města	
Kladna,	odboru	životního	prostředí	
ohledně	provedení	stavby	vodního	
díla	 –	 „Zástavba	 části	 plochy	 Z3d	
v	 Brandýsku,	 pozemky	 pro	 RD	 s	
dopravní	a	 tech.infrastrukturou“	na	
p.č.	964/1,1057

•	předložení	 Plánovací	 smlouvy	
na	 výstavbu	 rodinných	 domů	 a	
bytového	 domu	 –	 Brandýsek	 –	
zámeček	 vč.inž.sítí	 a	 přípojek,	
komunikací,	 vjezdů	 na	 pozemky,	
přeložek	 IS	 a	 odstranění	 staveb	
stp.č.	 78	 a	 stp.č.	 79,1241,170/91-
93,170/294-306

•	vysvětlení	 JUDr.Vajgla	 ohledně	
problematiky	 neschválení	
stavebního	záměru

•	splnění	 usnesení	 z	 jednání	 rady	
obce	č.	3	ze	dne	9.2.2022

•	zprávu	 KÚSK	 ohledně	 podnětu	
společnosti	GlobeDay

•	zprávu	 účetní	 obce	 o	 smlouvě	 se	
společností	ITES

•	zprávu	 účetní	 obce	 o	 dotacích	 na	
Ministerstvo	pro	místní	rozvoj

•	dopis	vlastníků	p.č.	1245	a	parc.č.	
155	 ohledně	 fi	nančního	 příspěvku	
za	 napojení	 na	 kanalizační	 řad

•	starostu	 obce	 předložením	
Plánovací	 smlouvy	 na	 výstavbu	
rodinných	 domů	 a	 bytového	
domu	 –	 Brandýsek	 –	 zámeček	
vč.inž.sítí	 a	 přípojek,	 komunikací,	
vjezdů	 na	 pozemky,přeložek	 IS	 a	
odstranění	staveb	stp.č.	78	a	stp.č.	
79,1241,170/91-	 93,170/294-306	
zastupitelům	obce	na	jejich	jednání	
dne	02.03.2022

•	starostu	 obce	 odpovědí	 všem	
žadatelům	o	byt	č.	21

•	starostu	 obce	 sepsáním	 nájemní	
smlouvy	 s	 vítězným	 žadatelem	
výběrového	řízení	na	byt	č.	21

•	starostu	 obce	 projednáním	
podmínek	 a	 uzavřením	 pracovní	
smlouvy	 s	 vítězným	 uchazečem	
výběrového	řízení	na	uklízečku	OÚ

•	starostu	 obce	 uzavřením	 věcného	
břemene	 s	 vlastníkem	 čp.	 12	 v	
části	 obce	 Brandýsek	 na	 zřízení	
el.rozvaděče	 na	 pozemku	 obce	 č.	
1105

•	starostu	 obce	 zveřejněním	
pozvánky	na	jednání	zastupitelstva	
obce	dne	2.3.2022	od	18.00	hodin	
v	KD	KINO

•	starostu	 obce	 jednáním	 s	 právním	
zástupcem	 obce	 ohledně	 podání	
podnětu	 na	 KÚSK	 společností	
GlobeDay

•	místostarostu	 obce	 zajištěním	
realizace	 a	 cenového	 návrhu	
na	 připojení	 el.	 bezdotykových	
vysoušečů	 rukou	 do	 místní	
tělocvičny

•	starostu	 obce	 podpisem	 smlouvy	
se	společností	ITES	na	rok	2022

•	starostu	 obce	 podpisem	 pracovní	
smlouvy	s	vybraným	uchazečem	na	
pozici	uklízečka

•	starostu	obce	vyhledáním	napojení	
na	kanali	zační	řad	p.č.	1245		a	p.č.	155

•	žádost	spolku	Lungta	–	připojení	se	
k	mezinárodní	kampani	„Vlajka	pro	
Tibet“

•	žádost	o	prodej	pozemku	p.č.	701/1

Rada obce schválila

Rada obce bere na vědomí:

2

Usnesení, která nebyla 
schválena: 

OFICIÁLNÍ EMAIL OBECNÍHO ÚŘADU PRO ŽÁDOSTI, STÍŽNOSTI, OZNÁMENÍ:
PODATELNA@BRANDYSEK.CZ

Rada obce pověřuje:
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Účast	 veřejnosti	 na	 letošním	 prvním	
zasedání	 zastupitelstva	 byla	 enormní.	
Nejvíce	 skloňovanými	 tématy	 byla	
rezignace	starosty,	plánovací	smlouvy	na	
výstavbu	 rodinných	 domů	 Na	 Rovinách	
a	 u	 bývalého	 dolu	 Michael,	 špatný	 stav	
silnic	a	pomoc	Ukrajině.
Hned	v	úvodu	jednání	zastupitelstva	dne	
2.	 3.	 2022	 navrhl	 Ing.	 Pavel	 Jiroušek,	
aby	 byly	 z	 programu	 vyjmuty	 plánovací	
smlouvy	na	výstavby	domů	u	bývalého	dolu	
Michael	a	Na	Rovinách.	Jako	důvod	uvedl	
zásadní	 chyby	ve	smlouvách	a	chybějící	
požadavky	 obce,	 které	 developeři	 do	
smluv	 nezapracovali.	 Navrhl,	 aby	 byly	
smlouvy	 znovu	 projednány.	 Návrh	
podpořila	v	diskuzi	 Ing.	Traganová,	která	
upozornila	přítomné	na	povinnost	obce	dle	
§	55	stavebního	zákona,	kterou	je	kontrola	
plnění	 a	 vyhodnocení	 schváleného	
územního	 plánu.	 Doporučila	 obci	 udělat	
analýzu	 hlavně	 v	 bodech	 kapacita	 ČOV,	
tlak	vodovodu,	kontrola	stavu	převzatých	
komunikací	 atd.	 Podporu	 návrhu	 Ing.	
Jirouška	 vyjádřil	 také	 Ing.	 Reichl.	
Veřejnost	 projevila	 zájem	 o	 veřejnou	
prezentaci	projektů	 ještě	před	uzavřením	
plánovacích	smluv	a	možnost	nahlédnutí	
do	 plánů	 k	 oběma	 výstavbám.	 Všichni	
zastupitelé	 schválili	 program	bez	bodu	7	
a	8	–	projednání	plánovacích	smluv,	tedy	
tak	jak	navrhoval	pan	Ing.	Jiroušek.	
Poté	 se	 jednalo	 o	 zprávě	 Kontrolního	
výboru	 k	 plnění	 usnesení	 přijatých	
zastupitelstvem	obce	dne	15.12.	-	vyzvat	
Krajskou	správu	a	údržbu	silnic	a	Magistrát	
města	Kladna	k	zabezpečení	silnice	podél	
fotbalového	 hřiště.	 Ing.	 Kiml	 uvedl,	 že	
dopis	byl	odeslán	na	KSÚS	a	MMK	odbor	
dopravy	 a	 odpověď	 z	MMK	 obec	 dosud	
neobdržela,	ale	havarijní	situaci	řeší.	
Dále	 se	 projednávala	 cena	 odprodeje	
části	 pozemku	 č.p.	 581/1.	 Zájemce	 o	
koupi	 navrhl	 cenu	 15	 Kč/m2	 na	 základě	
subjektivních	odhadů	několika	odborníků,	
a	to	i	z	důvodu	toho,	že	při	započtení	ceny	
za	geometrický	plán	a	správní	poplatky	se	
dostane	do	vyšší	cenové	hranice	cca	25	

Kč/m2.	Ing.	Jiroušek	uvedl,	že	navrhovaná	
cena	 je	 relativně	 nízká	 a	 navrhl	 uložit	
novému	majiteli,	 aby	pozemek	 z	důvodu	
bezpečnosti	oplotil	a	 toto	bylo	zakotveno	
v	kupní	smlouvě.	Cena	byla	schválena	11	
zastupiteli	(Ing.	R.	Kiml,	L.	Janoušek,	Ing.	
P.	Jiroušek,	M.	Svoboda,	R.	Ondráček,	P.	
Somrová,	L.	Tasutijová	DiS.,	 I.	Černická,	
P.	 Kovařík,	 N.	 Wittmann	 Chalupníková	
DiS.,	Ing.	L.	Reich).	Hlasování	se	zdržela	
Bc.	E.	Kovaříková.	Novému	majiteli	bude	
v	kupní	smlouvě	uložena	povinnost	oplotit	
nově	nabytý	pozemek.	

Následovala	 diskuse.	 Paní	 Tasutijová	
přednesla	 návrh	 na	 pomoc	 uprchlíkům	
z	 Ukrajiny,	 konkrétně	 poskytnutí	 2	 bytů	
v	 DKS,	 které	 je	 ale	 potřeba	 dovybavit	
(chybí	postele,	lednička,	kuchyňská	linka)	
a	 požádala	 o	 schválení	 100.000	 CZK	 z	
rozpočtové	 rezervy.	 Všichni	 zastupitelé	
hlasovali	 pro.	 Ing.	 Macíček	 jménem	
spolku	 OBR	 pak	 obci,	 hasičům,	 KVH	 a	
škole	poděkoval	za	podporu	při	pořádání	
charitativního	 koncertu	 na	 pomoc	
Ukrajině.	
Poté	 se	 řešily	 plánovací	 smlouvy.	
Veřejnost	zajímalo,	proč	nebyly	plánovací	
smlouvy	 před	 projednáním	 dány	 k	
dispozici	občanům.	Na	to	odpověděla	paní	
Somrová,	 že	 nelze	 veřejně	 prezentovat,	
protože	 se	 stále	 pracuje	 na	 konečné	
verzi	smluv.	Opakovaně	zaznívalo,	že	by	
občané	měli	zájem	o	veřejné	představení	
projektů.	Na	to	reagovali	paní	Tasutijová	a	
Ing.	Kiml,	že	zveřejnění	není	možné	bez	
souhlasu	developera.	Ing.	Jiroušek	uvedl,	
že	 v	 současné	 době	 plánovací	 smlouvy	

developery	 k	 ničemu,	 co	 slíbili,	 právně	
nezavazují.	 Navrhl,	 aby	 obec	 přijala	
vyhlášku,	 kde	 by	 byly	 uvedeny	 zásady	
spolupráce	s	developerem.	
Následně	 proběhla	 diskuze	 k	 chybějícím	
chodníkům	Na	Rovinách.	Místní	majitelé	
domů	 si	 stěžovali,	 že	 stavba	 chodníku	
nebyla	 doposud	 provedena	 a	 fi	rma	AAA	
Okna	 nekoná.	 Místostarosta	 přislíbil,	
že	 se	s	 fi	rmou	spojí	 a	bude	věc	 řešit	 ve	
spolupráci	s	komisí	rozvoje	obce.	
Pan	 Kratochvíl	 se	 vrátil	 k	 tématu	
plánovaných	 výstaveb	 v	 místě	 bývalého	
dolu	 Michael	 a	 ptal	 se,	 zda	 bude	
zachován	 architektonický	 ráz	 a	 zahrada	
tak,	 jak	 je	 to	 v	 územním	 plánu.	 Dále	 se	
dotazoval,	 jestli	se	nemusí	stavět	přesně	
na	 původním	 půdorysu	 stavby	 a	 jestli	
obec	 viděla	 demoliční	 výměr	 a	 ví,	 zda	
bude	 stavba	 rozebírána	 nebo	 bourána	
kvůli	 možným	 rakovinotvorným	 látkám	
ve	 stavbě.	 Zastupitelé	 odpověděli,	 že	
demoliční	 výměr	 neviděli	 a	 developer	
čeká	 na	 demoliční	 rozhodnutí.	 Rovněž	
uvedli,	že	se	spojí	s	developerem	ohledně	
uspořádání	 veřejné	 prezentace	 projektů	
výstavby.	 V	 případě	 zájmu	 a	 souhlasu	
developera	budou	projekty	 prezentovány	
jednotlivě,	ne	oba	najednou.	
Paní	Šindelářová	se	ptala	na	stav,	v	jakém	
je	 plánovaná	 výstavba	 hřiště	 v	 ulici	 Nad	
Vodojemem.	 Zastupitelé	 informovali,	 že	
bohužel	 nezískali	 dotaci	 a	 požádají	 o	 ni	
znovu.	 Z	 řad	 občanů	 zazněl	 požadavek	
na	 vybudování	 osvětlení	 a	 chodníků.	
„Ing.	 Rydlová	 radila	 obci	 hledat	 fi	nance	
na	 výstavbu	 u	 developera.	 Pan	 Pajer	
poukázal	 na	 špatný	 stav	 ulic	U	Drogerie	
a	 Zajíčkova,	 zmínil	 zejména	 vysokou	
prašnost.	 Pan	 Ondráček	 upozornil,	 že	
snaha	 o	 dočasnou	 nápravu	 byla,	 ulice	
byly	 pokropeny,	 ale	 není	 to	 řešení.	 Paní	
Tesařová	upozornila	na	špatný	stav	ulic	v	
hornické	kolonii.	Ing.	Kiml	debatu	o	stavu	
komunikací	uzavřel	s	tím,	že	bude	svolána	
komise	pro	 rozvoj	 obce,	 která	bude	stav	
řešit“		Pan	Kopřiva	uvedl,	že	nabyl	dojmu,	
že	 obec	 nemá	 dostatek	 fi	nancí.	 Ing.	
Jiroušek	 odpověděl,	 že	 obec	 hospodaří	
s	 přebytkem	 a	 peníze	 v	 rozpočtu	 má,	 v	
kapitole	 nespecifi	kované	 rezervy.	 Pan	
Kopřiva	 se	 zeptal,	 proč	 obec	 tedy	 tyto	
peníze	 neinvestuje.	 Ing.	 Jiroušek	 a	 Ing.	
Kiml	 uvedli,	 že	 je	 potřeba	 určit	 priority	
investic.	 Na	 fi	nancování	 všech	 projektů	
peníze	z	rezervy	nevystačí.

JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA DNE 2. 3. 2022

Kateřina	Müller

Vzhledem k podané rezignaci 
starosty schválili všichni 
zastupitelé mimořádné 
zasedaní na 16.3.2022 a 
termín dalšího řádného 
zasedání na 1. 6. 2022. 
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Kateřina	Müller

Na	mimořádném	zasedání	 zastupitelstva	
byla	 rovněž	 hojná	 účast,	 tentokrát	 se	
zasedání	 zúčastnili	 i	 starostové	 okolních	
vesnic,	 protože	 se	 jednalo	 také	 o	
autobusové	 lince	č.	623,	která	 jezdí	přes	
sousední	 obce.	 Rovněž	 se	 hlasovalo	 o	
novém	 členovi	 rady	 obce	 a	 v	 diskuzi	 se	
jednalo	o	havarijním	stavu	komunikace	u	
fotbalového	hřiště	a	o	pomoci	ukrajinským	
uprchlickým	rodinám.	

 Protože starosta Jiří Veselý rezignoval, 
přestal být i členem rady a jeho 
pravomoci přešly dle zákona o obcích 
na místostarostu, tedy na pana Ing. 
Kimla. 

Počet	 členů	 rady	klesl	na	4	a	bylo	proto	
nutné	zvolit	pátého	člena,	aby	mohla	rada	
nadále	fungovat.	Ing.	Kiml	na	neobsazené	
místo	 člena	 rady	obce	Brandýsek	navrhl	
pana	 Miloše	 Svobodu.	 S	 tímto	 návrhem	
nesouhlasil	 Ing.	 Reichl	 a	 ptal	 se	 na	
důvody	 této	 nominace.	 Pan	 Kratochvíl	 z	
řad	 veřejnosti	 vyjádřil	 rovněž	 nesouhlas	
a	 navrhl,	 aby	 na	 neobsazené	 místo	 byl	
zvolen	 někdo	 ze	 strany	 Pro	 Brandýsek,	
která	ve	volbách	získala	čtvrtinu	hlasů,	ale	
žádný	 její	 zastupitel	 nikdy	 nebyl	 do	 rady	
nominován.	Ing.	Reichl	navrh	ze	strany	Pro	
Brandýsek	pana	Kovaříka.	Zastupitelstvo	
tomuto	 návrhu	 vyhovělo	 a	 nechalo	 o	
něm	 hlasovat,	 ovšem	 pro	 zvolení	 Pavla	
Kovaříka	 členem	 rady	 hlasovali	 pouze	
4	 zastupitelé	 (Ing.	 L.	 Reichl,	 P.	 Kovařík,	
N.	 Wittmann	 Chalupníková,	 Dis.,	 Bc.	 K.	
Kymlička	 Libichová),	 proti	 byli	 dva	 (L.	
Janoušek,	 R.	 Ondráček)	 a	 ostatní	 se	
zdrželi.	Poté	se	hlasovalo	o	původní	no-
minaci	 pana	 Miloše	 Svobody.	 Pro	
hlasovalo	 7	 členů	 (I.	 Černická,	 L.	
Janoušek,	 Ing.	 Jiroušek,	 Ing.	 Kiml,	 R.	
Ondráček,	
P.	 Somrová,	 L.	 Tasutijová,	 Dis.),	 proti	 4	
(Ing.	 L	 Reichl,	 P.	 Kovařík,	 N.	 Wittmann	
Chalupníková,	 DiS.,	 Bc.	 K.	 Kymlička	
Libichová)	 a	 hlasování	 se	 zdržel	 pan	
Svoboda.	Návrh	rovněž	tedy	nebyl	přijat.	
Dále	byla	navržena	Bc.	Kateřina	Kymlička	
Libichová,	Nikola	Wittmann	Chalupníková,	
Dis,	 ale	 ani	 jedna	 z	 navrhovaných	
nezískala	 nadpoloviční	 většinu.	Nakonec	
byla	 vyhlášena	 přestávka	 a	 zastupitelé	
jednali	 o	 dalším	 postupu	 mimo	 jednací	
místnost.	Po	krátké	pauze	se	hlasovalo	o	
původní	 nominaci	 pana	Miloše	Svobody.	
Pro	návrh	hlasovalo	 10	 zastupitelů,	 proti	
byl	Ing.	Leoš	Reichl	a	hlasování	se	zdržela	
Bc.	 Kateřina	 Kymlička	 Libichová.	 Pan	
Svoboda	byl	zvolen	členem	Rady	obce.	
Dále	se	jednalo	o	návrhu	obce	Brandýsek	
na	zrušení	 linky	623.	24.2.2022	proběhlo	
jednání	 zástupců	 IDSK	 a	 starostů	
sousedních	 obcí	 Třebusice,	 Cvrčovice	 a	
Želenice,	 kteří	 nesouhlasili	 se	 zrušením	
linky	 623.	 Vyčíslená	 částka	 požadovaná	
za	 nadstandardní	 počet	 párů	 linky	 623	
pro	 obec	 Brandýsek	 činí	 cca	 242.013	

CZK.	 Celková	 částka	 za	 všechny	 linky	
(342,	 456,	 620,	 623,	 S45)	 je	 350.379	
CZK.	Zástupci	obcí	Cvrčovice,	Třebusice	
a	 Želenice	 a	 IDSK	 byli	 na	 zasedání	
zastupitelstva	 přítomni.	 Zástupci	 IDSK	
odpovídali	 zastupitelům	 i	 přítomným	 na	
dotazy.	 Pan	 Ing.	 Jiroušek	 zmínil	 hned	
na	 začátku	 skokový	 nárůst	 nákladů	 z	
původních	 cca	 60.000	 -	 90.000	 CZK	 na	
700.000	 CZK	 a	 poté	 upravení	 ceny	 na	
cca	300.000	CZK	a	zajímal	ho	především	
způsob	vypočtení	ceny.	Zástupci	IDKS	mu	
bylo	 odpovězeno,	 že	 mají	 nový	 systém	
placení,	 který	 není	 úplně	 jednoduché	
vysvětlit.	Na	dotaz,	proč	platbu	za	dopravní	
obslužnost	 nepřevezme	 Středočeský	
kraj,	 odpověděli	 zástupci	 IDKS,	 že	 v	
Brandýsku	jezdí		na	lince	623	celkem	10	
spojů	a	3	spoje	jsou	nadstandard,	za	který	
doplácí	 obec.	 Starosta	 obce	 Cvrčovice	
apeloval	 na	 solidaritu	 obce	 Brandýsek,	
aby	byl	 zachován	standard	pro	cestující,	
zejména	 pro	 děti	 a	 seniory.	 Zastupitelé	
obce	Brandýsek	oponovali	vysokou	cenou	
za	spoj,	který	jezdí	převážně	prázdný.	„Z	
diskuze	vyplynulo,	že	zástupci	IDSK	jsou	
ochotni	 vytipovat	 3	 párové	 spoje	 linky	
623,	 které	 by	 byly	 vhodné	 ke	 zrušení	 a	
že	zástupci	sousedních	obcí	jsou	jednání	
nakloněni.	 Zástupci	 IDSK	 potvrdili,	 že	
zrušením	 vytipovaných	 spojů	 by	 došlo	 k	
přepočtu	 nákladů	 a	 platba	 za	 dopravní	
obslužnost	linkou	623	pro	obec	Brandýsek	
by	 byla	 0	 Kč.	 Předsedající	 dal	 hlasovat	
o	 zachování	 linky	 623	 v	 původním	
rozsahu,	 s	 vyčíslenou	 platbou	 242.013	
CZK	 a	 podpisu	 dodatku	 ve	 Smlouvě	 o	
závazku	veřejné	služby	ve	veřejné	linkové	
dopravě	v	systému	PID.	Pro	hlasovali	 	4	
zastupitelé	 (L.	 Janoušek,	 R.	 Ondráček,	
L.	 Tasutijová,	 DiS.,	 Ing.	 R.	 Kiml),	 proti	
byli	 3	 (Ing.	 P.	 Jiroušek,	 Ing.	 L.	 Reichl,	
P.	 Somrová),	 ostatní	 se	 zdrželi.	 Návrh	
nebyl	 přijat.	 Předsedající	 dal	 hlasovat	
o	 dalším	 postupu	 ve	 věci	 dopravní	
obslužnosti:	 vejít	 v	 jednání	 se	 zástupci	
sousedních	 obcí	 a	 IDSK,	 spolupracovat	
na	 vytipování	 3	 párů	 spojů	 vhodných	
ke	 zrušení.	 Pro	 bylo	 9	 zastupitelů	 (I.	
Černická,	 L.	 Janoušek,	 Ing.	 Jiroušek,	 P.	
Kovařík,	 Bc.	 K.	 Kymlička	 Libichová,	 Ing.	
L.	Reichl,	P.	Somrová,	L.	Tasutijová,	DiS.,	
N.	Wittmann	Chalupníková,	DiS.)	a	zdrželi	
se	 3	 (Ing.	 Kiml,	 Ondráček,	 Svoboda).	
Navržený	 postup	 byl	 tedy	 schválený.“		
Paní	Cinniburgová	navrhla	jednat	s	IDKS	
o	 změně	 trasy	 linky	 623	 a	 zřízení	 nové	
zastávky	Na	Rovinách.
Další	 na	 programu	 byl	 havarijní	 stav	
komunikace	 podél	 fotbalového	 hřiště.	
Předsedající	 navrhl	 pověřit	 pana	 Ing.	
Leoše	 Reichla	 jednáním	 s	 dotčenými	
orgány.	 Z	 veřejnosti	 se	 ozývala	 kritika,	
že	obec	dostatečně	netlačila	na	KSÚS	a	
měla	by	převzít	zodpovědnost	 jako	celek	
a	ne	pověřit	pouze	jednoho	zastupitele.	
Ing.	Reichl	opakovaně	požadoval	veške-
rou	 dokumentaci	 a	 komunikaci	 s	 KSÚS.		

Ing.	 Kiml	 odpověděl,	 že	 jediné,	 co	 obec	
má,	mu	předal,	tedy	dopis	na	KSÚS,	MMK	
a	odpověď	KSÚS.	 Ing.	Reichl	se	zdráhal	
toto	 pověření	 převzít.	 Ing.	 Kiml	 nakonec	
navrhl,	že	se	bude	jednání	s	KSÚS	a	MMK	
věnovat	osobně	a	svůj	původní	návrh	na	
základě	 diskuze	 o	 převzetí	 či	 nepřevzetí	
stáhl.
Následně	 bylo	 schváleno	 rozpočtové	
opatření,	kdy	jeden	ze	zastupitelů	věnoval	
své	roční	odměny	na	školné	a	obědy	pro	
rodiny	z	Ukrajiny,	které	obec	ubytovala.
Další	 návrh,	 který	 byl	 schválen	 všemi	
12	 přítomnými	 zastupiteli,	 byl	 návrh	
pověřit	 dalšího	 člena	 zastupitelstva	
funkcí	 oddávajícího	 i	 s	 ohledem	 na	
nárůst	 sňatečných	 obřadů	 v	 Brandýsku.	
Předsedající	 navrhl	 pověřit	 pana	 Jiřího	
Veselého,	 který	 je	 ochoten	 tuto	 funkci	
vykonávat.	
„L.	Tasutijová,	Dis.	poděkovala	všem,	kdo	
pomohl	a	pomáhá	s	uprchlíky.	Seznámila	
přítomné	se	situací	v	DKS.	Ubytovány	byly	
4	ženy	a	5	dětí.	Vízum,	zdravotní	pojištění	
a	 přihlášení	 na	 Úřadu	 práce	 zařídila	
paní	 Vránová.	 Informovala	 o	 vybavení	
bytů,	 zřízení	 herny	 a	 stavu	 utracených	
fi	nancí,	 oslovení	 místních	 podnikatelů	 s	
žádostí	 o	 pomoc,	 zajištění	 pracovních	
příležitostí,	zajištění	školní	docházky	dětí,	
úhradě	 stravného	 a	 školného.	 Rovněž	
informovala	 o	 podané	 žádosti	 o	 dotaci	
z	 Nadace	 ČEZ	 (odsouhlasená	 částka	
poskytovatelem	dotace	25	000	Kč)	a	jejím	
využití.“		Mgr.	Kateřina	Müller	poděkovala	
jménem	spolku	OBR	všem,	kdo	pomohl	s	
organizací	 benefi	čního	koncertu	a	 všem,	
kdo	 darovali	 fi	nanční	 pomoc.	 Celkem	
se	 vybralo	 79.219	 CZK.	 Ředitelka	 ZŠ	
a	 MŠ	 Brandýsek	 informovala	 o	 výtěžku	
z	 prodejní	 výstavy	 dětských	 prací	
(16.100	CZK)	a	nabídla	odpuštění	platby	
školného	pro	ukrajinské	děti.	Předsedající	
informoval	 o	 jednání	 s	 developery	
ohledně	 plánovaných	 výstaveb	 s	 tím,	 že	
jeden	z	oslovených	předběžně	souhlasil	s	
představením	projektu	veřejnosti.
Ing.	 Jana	 Gylden	 a	 pan	 Jiří	 Kratochvíl	
se	 dotazovali	 na	 svou	 stížnost	 ohledně	
několika	 nepřesností	 v	 minulém	 zápisu	
ze	 zasedání.	 Bylo	 jim	 odpovězeno,	 že	
námitku	 proti	 zápisu	může	 vznést	 pouze	
člen	 zastupitelstva	 a	 zastupitelstvo	 na	
dalším	 zasedání	 rozhodne,	 zda	 jsou	
výhrady	 důvodné.	 Na	 to	 reagovala	 paní	
Ing.	Gylden,	že	chápe	právní	stránku,	ale	
myslela	si,	že	pravda	bude	přednější.	Pan	
Ing.	 Kiml	 jí	 odpověděl,	 že	 skutečnosti,	
které	 měly	 vliv	 na	 konkrétní	 hlasování	
zastupitelstva,	 popravdě	 jsou.	 Paní	
zapisovatelka	se	omluvila,	že	příště	bude	
pečlivější.	

zdroje:	 veřejné	 zasedání	 zastupitelstva,	
zápisy	 ze	 zasedání	 zastupitelstva	 na	
webu	obce	Brandýsek	

MIMOŘÁDNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 6.3.
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NA BENEFIČNÍM KONCERTĚ „BRANDÝSEK PRO 
UKRAJINU“ LIDÉ DAROVALI 79.218 CZK!
Rusové	 napadli	 Ukrajinu!	
Tato	slova	zazněla	24.	2.	 ve	
čtvrtek	 ráno	po	celém	světě.	
Šok,	 zděšení,	 hrůza,	 to	 byly	
emoce,	 kterými	 jsme	 byli	
všichni	 zaplaveni.	 Ale	 ruku	
v	 ruce	 se	 náhle	 vzedmula	
i	 ohromná	 vlna	 solidarity	 s	
ukrajinským	lidem.
Jinak	 tomu	 nebylo	 ani	 mezi	
členy	 spolku	 OBR,	 který	
na	 Brandýsku	 působí	 jako	
zcela	 apolitické	 seskupení.	
A	proto,	když	nás	 již	v	pátek	
25.	 2.	 dopoledne	 oslovila	
jedna	 z	 členek	 Kateřina	
Müller	 s	 nápadem	 „Pojďme	
uspořádat	charitativní	koncert	
na	 podporu	 Ukrajiny	 na	
Brandýsku,“	všichni	nadšeně	
souhlasili.	A	 takto	 jednoduše	
to	začalo!
Po	 dvoudenním	 zjišťování,	 jak	 takový	
koncert	 zorganizovat,	 jsme	 se	 rozhodli	
využít	možnosti	uspořádat	veřejnou	sbírku	
přímo	 pod	 záštitou	 Českého	 Červeného	
kříže.		Současně	s	tím	lidé	mohli	přispívat	
online	pod	záštitou	sbírky	Paměť	národa.	
A	 pak	 následovalo	 10	 dní	 nekonečné,	
ale	krásné	práce,	organizování,	shánění,	
vyjednávání.	 Zapojili	 se	 úplně	 všichni,	
naše	 rodiny,	 známí,	 kamarádi.	 Společně	
začala	 vznikat	 podoba	 koncertu.	 Jako	
místo	pro	koncert	byl	zvolen	prostor	před	
dolem	 Michael.	 Zázemí	 pro	 účinkující	 i	
prostor	pro	pódium	nám	ochotně	propůjčil	
majitel	pan	Ing.	Bor	a	ozvučení	celé	akce	
se	ujal	Martin	Krupa,	za	což	oběma	patří	
velký	 dík.	 Ochotně	 se	 zapojila	 i	 obec	 a	

dobrovolní	 hasiči,	 základní	 a	 mateřská	
škola	 v	 Brandýsku.	 Na	 naši	 výzvu	 na	
Facebooku	 se	 ozval	 s	 nabídkou	 pomoci	
Klub	 vojenské	 historie	 Brandýsek.	 S	
organizací	 a	 zajištěním	 účinkujících	
pomohli	 také	 David	 Korecký	 a	 Daniel	

Koťan.	 Prostě	 i	 přes	 mraky	 práce	 jelo	
všechno	 jako	 na	 drátku.	 Nic	 nebylo	
neřešitelné!	 Na	 dvou	 organizačních	
schůzkách,	které	jsme	ke	koncertu	svolali,	
se	 pak	 ladil	 program,	 rozdělovaly	 úkoly,	
zapojovali	dobrovolníci,	řešily	malé	i	velké	
krize,	 odvozy	 účinkujících,	 upřesňovaly	
detaily,	 tak	 aby	bylo	 vše	na	pátek	 11.	 3.	
připraveno.	
Byla	 radost	 být	 toho	 součástí,	 vidět,	 jak	
všichni	 táhneme	 za	 jeden	 provaz,	 jak	
ochotně	 se	 všichni	 ujímají	 jednotlivých	
úkolů	a	přicházejí	s	dalšími	nápady.
A	 náhle	 bylo	 11.	 3.,	 den	 benefi	čního	
koncertu.	 V	 průběhu	 dopoledne	 se	
postavilo	 pódium,	 po	 obědě	 se	 začaly	
připravovat	 stánky,	 bylo	 nutné	 na	 obci	

zapečetit	 kasičky,	 připravit	
prostory	 pro	 účinkující,	
zajistit	 úklid	 prostor,	 kde	
mělo	vše	probíhat.	
Samotná	 akce	 začala	 v	
17:00	 dětským	 programem,	
který	 zajistilo	 rádio	 RELAX.	
Všechny	 děti	 se	 náramně	
bavily.	 Následovala	
modlitba	 za	 Ukrajinu	
s	 kladenským	 farářem	
Phanuelem	 Oswetou	 a	
ukrajinská	 hymna,	 kterou	
zazpívala	 operní	 zpěvačka	

Elizabeth	Kozáková.	Jako	další	vystoupili	
Adéla	 Zejfartová,	 Honza	 Juklík,	 Jana	
Chaloupková,	 Tomáš	 Novák,	 Petra	
Čížková,	 skupina	 JaRadRom,	 Dana	
Bartůňková	a	její	kolegové	z	Metropolitního	
divadla	 Praha,	 Klára	 Jelínková,	 Nikola	

Ďuricová	 a	 skupina	 M3ta.	 Večer	 byl	
zakončen	fascinujícím	pyromuzikálem	od	
NV	 Fireworks	 a	 fi	rmy	 pana	 Michalskiho	
Soptík.	 Celou	 akcí	 provázela	 Kateřina	
Müller.
Velké	 poděkování	 patří	 nejen	 všem	
členům	spolku	OBR,	ale	 i	 jejich	rodinám,	
které	ochotně	trávily	 tyto	dny	bez	večeří,	
obci	 Brandýsek,	 dobrovolným	 hasičům,	
Klubu	 vojenské	 historie	 Brandýsek,	
dětem	 ze	 základní	 školy	 v	 Brandýsku,	
které	 napekly	 modro	 žluté	 perníčky,	
všem	 dobrovolníkům,	 všem	 účinkujícím,	
okolním	obcím,	stánkařům	a	sponzorům,	
kterými	byli	Kafe	Na	Rynku,	Ing.	Jan	Bor,	
Cvrčovická	pekárna	s.r.o.,	
PRAŽÍRNA	 BRANDÝSEK,	 Všechno	
špatně,	Balonky4U	Buštěhrad,	Hospůdka	
Želenice,	Moody	Chef,	 rádio	RELAX,	Toi	
Toi,	zkrátka	všem,	kteří	toho	byli	součástí.
Je	 nutné	 uvést,	 že	 všichni	 účinkující	
se	 této	 akce	 zúčastnili	 bez	 nároku	 na	
honorář.	 Stejně	 tak	 i	 všichni	 sponzoři,	
stánkaři	 poskytli	 občerstvení,	 prostory,	
balónky,	materiál	zcela	zdarma.	Za	to	jim	
patří	velké	dík!
A	kolik	se	nakonec	vybralo?	
Bylo	to	neskutečných	51	218Kč	do	kasiček	
Českého	Červeného	kříže	a	27	500	v	on-
line	výzvě.	Celkem	tedy	79	218Kč!	
Nezbývá	než	dodat:	„Díky	Brandýsku!“

Pavla	Schillerová
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Herečka,	narozena	18.	3.	1967	/56	 let/	v	
Praze.

Mahulena	Bočanová	se	narodila	do	rodiny	
půvabné	krasobruslařky	a	architekta	Jana	
Bočana	 -	 s	 fi	lmovým	 režisérem	Hynkem	
Bočanem	 ji	 pojí	 pouze	 příjmení,	 jinak	
spolu	 nemají	 nic	 společného.	 Již	 od	 tří	
let	 účinkovala	 v	 reklamních	 spotech	 a	
tančila	balet.	Svůj	fi	lmový	debut	si	prožila	
v	dnes	již	kultovním	seriálu	Chalupáři,	kde	
si	zahrála	Milušku,	dcerku	předsedy	JZD.	
Ani	 další	 dětské	 role	na	 sebe	nenechaly	
dlouho	 čekat	 a	 Mahulena	 si	 zahrála	 ve	
fi	lmech	Lucie,	postrach	ulice	a	A	zase	 ta	
Lucie!.	O	rok	později	si	zahrála	menší	role	
v	seriálech	Vlak	dětství	a	naděje	a	Bylo	nás	
šest.	Po	studiu	na	Pražské	konzervatoři,	
kterou	 úspěšně	 ukončila	 absolutoriem,	
hostovala	 v	 Národním	 divadle.	 Dva	 roky	
poté	 vystupovala	 v	Činoherním	 klubu	 ve	
Smečkách.	Mahulenu	 jsme	mohli	 vidět	 v	
několika	 pohádkách	 v	 rolích	 princezen.	
Jednou	z	 jejích	výraznějších	rolí	se	stala	
postava	 Brany	 ve	 zfi	lmované	 povídce	
Ivana	 Olbrachta	 Golet	 v	 údolí,	 postava	
Ježibaby	 v	 pohádce	 Kouzelný	 měšec	 a	
role	královny	v	pohádce	Pták	Ohnivák.	Její	
fi	lmové	role	nebyly	příliš	úspěšné.	Můžete	
ji	 znát	 i	 z	několika	 seriálů.	Do	povědomí	
českých	 televizních	 diváků	 se	 zapsala	
svým	 účinkováním	 v	 pořadu	 České	
televize	 StarDance...	 když	 hvězdy	 tančí	
nejprve	 jako	účinkující	a	poté	 jeden	rok	 i	
jako	porotkyně.	Je	hlasem	zvukové	grafi	ky	
Českého	rozhlasu	1	–	Radiožurnálu,	ale	i	
žádanou	moderátorkou.	 Moderovala	 Top	
Star	magazín	v	televizi	Prima.	Často	také	

moderuje	 zábavné	
a	 soutěžní	 pořady,	
plesy...	Známá	byla	
i	 jako	fotomodelka.	
Věnuje	 se	
dabingu,	 její	 hlas	
můžeme	 slyšet	
v	 nadabovaných	
verzích	 fi	lmů	
Karlík	 a	 továrna	
na	 čokoládu	 nebo	
Zorro:	 Tajemná	
tvář.	 Pravidelně	
vystupuje	 v	
s o u k r o m é m	
d i v a d e l n í m	
souboru	 Háta,	 se	
kterým	 přijela	 i	 k	
nám	do	Brandýska.	
Své	 mladické	
revolty	si	prožila	po	
sametové	 revoluci,	
kdy	 téměř	 tři	 roky	
“trucovala”	 na	
Kypru,	 na	 který	
se	 mimochodem	

velice	 ráda	vrací,	ale	 také	 i	neuváženým	
a	 krátkým	 sňatkem	 s	 kontroverzním	
podnikatelem	 J.	 Svobodou.	Ani	 další	 její	
manželství	 jí	 nevydrželo	 a	 v	 roce	 2009	
se	 rozešla	 se	 svým	 druhým	 manželem,	
hudebním	bossem	V.	Mrázem,	se	kterým	
provozovala	 penzión	 a	 má	 s	 ním	 dceru	
Márinku.	 Mahulena	 se	 ve	 volném	 čase	
věnuje	 propagaci	 sportu	 a	 angažuje	 se	
v	 produktech	 zdravé	 výživy.	 Je	 jednou	
ze	slavných	tváří	kosmetiky	AVON	-	proti	
rakovině	prsu.	
Tuto	 jižanskou	 krásku	 jsme	 poprosili	 o	
rozhovor	před	úplně	prvním	představením,	
které	se	hrálo	už	v	našem	novém	sále	v	
kulturně	společenském	centru	Brandýsek,	
tedy	 v	 bývalém	 kině.	 Má	 nepříjemné	
zkušenosti	s	bulvárem,	tak	se	jí	rozhovor	
dávat	moc	 nechtělo,	 i	 když	 nakonec	 pro	
náš	kulturně	informační	zpravodaj	občanů	
Brandýska	 /Kizob/	 svolila.	 Odpovídala	
lidsky	a	upřímně.	
Prostě	přesně	 tak,	 jak	 ji	 hu..,	 ehm,	pusa	
narostla.

PŘIJELA JSTE Z BUŠTĚHRADU, KDE I 
BYDLÍTE. ZNÁTE BRANDÝSEK?
Brandýskem projíždím, když jedu zadem 
z Kladna. Takže někdy jezdím přes 
Brandýsek. Ale jinak jsem tady nikdy 
nebyla.

KDYŽ JSTE SI VYBÍRALA DŮM, PROČ 
ZROVNA ZVÍTĚZIL BUŠTĚHRAD A NE 
BRANDÝSEK?
Léta jsme bydleli v Číčovicích. Když jsem 
hledala nějaký pozemek blízko Číčovic, 
moje kamarádka, která mi pomáhala s 

hlídáním, sousedila s pozemkem, který 
se právě uvolnil k prodeji. Byla to úplně 
prázdná plocha, jenom tráva. Když tedy 
najednou zjistila, že je k dispozici, řekla 
mi: “Hele, vedle nás ten pozemek, kam 
jste léta chodily s Máňou sbírat jablka a 
dělat táborák, je k dispozici.” a já na to, 
že ho hned kupuju, ať stojí, co stojí! Vzala 
jsem si hypotéku, a protože jsem zůstala 
vlastně sousedka svých nejbližších přátel, 
tak mi soused Míra, co má stavební fi rmu, 
ten dům postavil. Do té doby, než mi ten 
barák postavil, jsem dlouhou dobu bydlela 
s Máňou u nich. Je fajn mít takové přátele! 
No a teď už jsem na tom pozemku u 
rybníka sedm let.

NEDÁVNO OPĚT DÁVALI CHALUPÁŘE. 
SERIÁL, KTERÝ LIDÉ MAJÍ RÁDI. TO 
BYLA JEDNA Z VAŠICH PRVNÍCH 
ROLÍ?
Možná jedna z prvních... Chalupáře milují 
snad úplně všichni.

JAK JSTE SE DOSTALA K FILMOVÁNÍ?
Máma hodně fotila a neměla hlídání, tak 
mě vodila s sebou. Byla jsem takový dítě 
vokatý, takže když bylo potřeba někam 
nějaký přesně takový vokatý dítě, máma 
mě tam hned strčila. Ani mluvit jsem se 
nestyděla... prostě taková ukecaná holka. 
Takže jsem udělala i nějaký mluvený 
reklamy a už jsem u toho zůstala. Ségra 
byla na konzervatoři na baletu, takže 
já jsem znala konzervatoř i jako školu. 
Jen jsem nechtěla na balet, kam jsem 
jako malá také chodila, ale na hudebně 
dramatický obor. Proto jsem po úspěšných 
zkouškách začala studovat herectví.

VELMI DOBŘE I TANČÍTE...
To vzniklo až v té úplně první sérii 
ve StarDance. Pak jsme ještě všude 
tancovali dalších deset let, dost jsme se 
tomu věnovali, ale teď už jsem unavená. 
Zrovna nedávno mě lanařili někam do 
Olomouce a já na to, že už ne!

A CO MAHULENA BOČANOVÁ JAKO 
MODELKA NEBO MODERÁTORKA?
Oni nás jako herce často používají všude 
možně a všelijak.

ZLÁKALO VÁS NĚKDY NĚCO Z TOHO 
NATOLIK, ŽE BYSTE HERECTVÍ 
ODSUNULA VEDLE?
Já dělám všechno dohromady! Nejsem 
blázen, abych místo herectví dělala 
modelku. To by mě ani ve snu nenapadlo! 
To by nebylo, myslím, rozumný! Oni na 
mě pořád věšej nějaký hadry, ale já se 
jim z toho snažím vyklouznout, co to dá! 
Herectví je nesrovnatelně	 zajímavější a 
mnohonásobně smysluplnější.

MAHULENA BOČANOVÁ
“Z tancování jsem už unavená...”
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MÁTE PRÝ DOMA ANGLICKÉHO 
BULTERIÉRA. ČÍM VÁS OKOUZLILO 
PRÁVĚ TOTO SPECIFICKÉ PLEMENO?
Dokonce už třetího! Prvního jsem měla s 
prvním manželem, když mi bylo asi dvacet. 
Řekl, že chce právě tohoto psa. On byl 
můj manžel takovej “mrváč”, takže chtěl i 
takovýho podobně zvláštně divokýho psa. 
A naučil mě mít tohle plemeno rád! A když 
máte jednoho “bulíka”, tak už nemůžete 
mít jiného. To jsou tak atypičtí psi, s nimi je 
sranda, neokoukají se a jsou fakt podivní. 
Všíchni ostatní psi mi přijdou normální a 
nudní. Oni jsou divní, prostě někdy úplní 
debilové, ale tím jsou právě kouzelní!  

JE RVÁČ?
Jako když Vám někdo přeleze přes plot, 
tak se o něj postará! Ale když vidí, že to 
jsou mí kamarádi, tak si před nimi lehne 
i na záda. A nemusí to být jen oni, klídně 
třeba to udělá i před kočkou. Je zlatej! 
Měla jsem jako prvního “bulíka” Rafíčka, 
pak holčičku Bublinku a teď mám třetího, 
který se určitě zrovna válí v mé posteli a 
chrápe tam! Občas i mluví, teda hlavně po 
ránu. Naučila jsem ho říkat máma. Pořád 
se chce mazlit, skáče na mě. A to má 
přitom čtyřicet kilo!

PRÝ VÁM SEŽRAL I PENÍZE?
Byl na..., ehm, jak to říci jen slušně, 
naštvanej, že jsem nebyla dlouho doma, 

tak se mi chtěl pomstít. A nebyly to jenom 
prachy. Okousal mi i boty, ponožky, 
mikinu a džíny. A právě v těch džínách, 
který úplně rozerval, jsem měla v kapse 
honorář za moderování plesu. Prostě já 
blbec jsem si je nevyndala... Dlouho jsem 
je hledala a pak mi došlo, že byly právě 
v té rozkousané kapse. Podívala jsem se 
po zbytkách kapes a peníze v čudu. Tak 
jsem ho vzala na veterinu a opravdu mu 
ty peníze v žaludku objevili. Musela jsem 
počkat, až to vykadí. Tři dny jsem ho 
hlídala a nic. Takže je prostě strávil.

	Jana	Vránová	a	Daniel	Koťan

23.4.	sobota Jarní	koncert	-	FECHTÝŘI	a	POUTNÍCI	
pořádá kulturní komise a Fechtýři

30.4.	sobota Čarodějnice
pořádá kulturní komise

5.5.	čtvrtek Akademie	třetího	věku	„Historie	Divokého	západu“	
pořádá sociální komise   									

14.5.	sobota Vítání	občánků
pořádá kulturní komise

22.4.	pátek fi	lm	Zátopek
pořádá kulturní komise    																																																																		

20.5.	pátek Divadlo	-	Brejle	-	komedie	Jiřího	Císlera
pořádá Daniel Koťan a kulturní komise

28.5.	neděle Dětský	den
pořádá kulturní komise 																																													

2.6.	čtvrtek Akademie	třetího	věku	„Historie	tajných	služeb“
pořádá sociální komise     																																																								

5.6.	neděle VI.	ročník	brandýského	krosu	
pořádá Václav Somr a sportovní komise 													

7.7.	čtvrtek Akademie	třetího	věku	„Historie	Habsburků“	
pořádá sociální komise                                                          

4.8.	čtvrtek Akademie	třetího	věku	„Historie	knihovnictví“
pořádá sociální komise

Plán kulturních a sportovních akcí v 
Brandýsku na rok 2022

Plánujete	oslavu	a	nemáte	kde?	Máte	možnost	si	pronajmout	Kulturní	dům	
„KINO“	v	Brandýsku.

Cena	pronájmu	kina:
• pro	občany	s	TP	v	obci:	3.000	Kč/den
• pro	občany	bez	TP	v	obci,	spolky,	kluby,	komerční	akce:	4.000	Kč/den
• při	pronájmu	kina	se	vždy	skládá	vrátná	kauce:	5.000	Kč

Ladislava	Tasutijová,	DiS.tel.	602	25	44		46

Pronájem KD “KINO”

I	takto	může	vypadat	Vaše	oslava.
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ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA BRANDÝSEK

Mgr.	Jana	Chaloupková

Motto:
„Vzdělávání mysli bez vzdělávání srdce 
není žádné vzdělávání.“	
Aristoteles	 klasický	 řecký	 fi	lozof,	 student	
Platóna	 a	 zakladatel	 západní	 fi	lozofi	e	
-384	až	-321	př.	n.	l.

Milí	přátelé	školy,	milí	spoluobčané,	
tři	čtvrtiny	školního	roku	utekly	 jako	voda	
a	před	námi	je	poslední	čtvrtina,	než	nám	
začnou	letní	prázdniny.
Do	 letošního	 školního	 roku,	 stejně	 jako	

loni,	nám	opět	vstoupila	covid	–	opatření,	
limitovaly	nás	karantény	a	nemocnost	dětí	
i	pedagogů.	
Věřili	 jsme,	 že	 s	 jarem	 přijde	 úleva	 a	
postupné	rozvolňování	k	normálu,	což	se	
také	děje,	 jen	nám	do	 toho	 rozvolňování	
přišla	 další	 „rána“,	 která	 zaskočila	 celý	
svět.
Chtěla	bych	poděkovat	touto	cestou	všem,	
kteří	se	rozhodli,	že	pomůžou	a	pomáhají	
v	těchto	dnech	příchozím	z	Ukrajiny,	kteří	
u	nás	hledají	azyl	před	válkou.

I	naše	škola	se	zapojila	do	charitativních	
projektů:	
• koncert	„Brandýsek	pro	Ukrajinu“	
• prodejní	výstava	dětských	prací	„Děti	
dětem“.	

Výtěžek	z	obou	akcí	se	použil	na	konkrétní	
pomoc	ukrajinským	rodinám.
Ve	sledu	všech	těchto	událostí	se	snažíme	
ve	 škole	 o	 to,	 abychom	 tento	 školní	 rok	
dokončili	 vše,	 co	 je	 směrem	 k	 samotné	
výuce	potřebné	a	neustále	vytvářeli	klima	
školy	 tak,	 aby	 škola	 byla	 bezpečným	 a	

inspirativním	 místem	 pro	 naši	 „školní	 i	
mimoškolní	komunitu“.

V	 dubnu	 nás	 čeká	 zápis	 do	 prvních	 tříd	
a	 naši	 deváťáci	 se	 chystají	 na	 přijímací	
zkoušky.
Velmi	 dobré	 výsledky	 přináší	 zapojení	
se	 do	 mezinárodního	 projektu	 KIVA	 pod	
vedením	 naší	 metodičky	 prevence	 paní	
učitelky	Mgr.	Markéty	Jelínkové.
V	 těchto	 dnech,	 kdy	 vzniká	 tento	
příspěvek,	 vrcholí	 přípravy	 na	 „Školní	
ples“,	který	naše	škola	pořádá	k	příležitosti	
Dne	 učitelů	 26.	 3.	 2022	 a	 také	 se	 pilně	
připravuje	 beseda	 se	 spisovatelem	 a	
historikem	panem	Martinem	Pitrem,	která	
se	bude	konat	v	kině	v	Brandýsku	7.	dubna	
2022	v	18.	00	hodin	ke	Dni	vzdělanosti.

Těšíme	 se	 na	 potkávání	 se	 ve	 škole	 i	
mimo	 školu	 a	 přejeme	Vám	krásné	 jarní	
dny.

	Brandýsek pro Ukrajinu

Děti	 z	 kroužku	 vaření	 pod	 vedením																												
Mgr.	 Jiřiny	 Duškové	 a	 Andrejky	 Čížkové	
napekly	perníčky,	ozdobily	je	modro-žlutými	
motivy	a	při	pátečním	koncertu	Brandýsek	
pro	 Ukrajinu,	 pořádaném	 spolkem	 OBR,	
dne	 11.	 3.	 je	 také	 prodávaly.	 Výtěžkem	
2288	 Kč	 poté	 ihned	 přispěly	 do	 kasičky	
ČČK.

Děkujeme	 všem	 zájemcům	 o	 naše	
perníčky,	věříme,	že	Vám	chutnaly,	a	jsme	
rádi,	 že	 jsme	 i	díky	Vám	mohli	přispět	na	
dobrou	věc.

Pěvecký sbor  ZŠ a MŠ Brandýsek + Jana Chaloupková na koncertě 
„Brandýsek pro Ukrajinu“

Tomáš Novák

Perníčky pomáhaly
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“Jediný způsob, jak mít přítele, je být 
přítelem.”	-	Ralph	Waldo	Emerson

Díky	spolupráci	naší	třídní	paní	učitelky	z	
1.B	Mgr.	Mileny	Bujnochové,	a	třídní	paní	

učitelky	2.	ročníku	SPŠS	a	OA	v	Kladně,	
PaeDr.	 Naděždy	 Lexové,	 se	 podařil	
vytvořit	 a	 postupně	 naplňovat	 projekt	
“PARTNERSTVÍ	MALÝCH	a	VELKÝCH”.
Jak	 vedení	 naší	 školy,	 tak	 vedení	SPŠS	

a	OA,	jsme	projektem	nadšení	a	s	radostí	
budeme	 podporovat	 další	 plánované	
akce	v	rámci	PARTNERSTVÍ	MALÝCH	a	
VELKÝCH”.

Děti dětem

MDŽ - pro maminky

Kudy na absolventskou práci
Ve	středu	9.	 3.	měli	 žáci	 devátých	 tříd	možnost	 zúčastnit	
se	 vzdělávacího	 pořadu	 Kudy	 na	 absolventskou	 práci.	
V	 přednášce,	 kterou	 připravila	 paní	 Lenka	 Kalousová	 z	
Městské	 knihovny	 Kladno,	 se	 mohli	 žáci	 seznámit	 s	 tím,	
jak	 využívat	 různé	 informační	 zdroje,	 jakým	 způsobem	
sestavit	 rešerši,	 jak	citovat	a	 také	s	úskalími	plagiátorství.	
Věříme,	že	nabyté	znalosti	se	jim	budou	hodit	při	realizaci	
své	absolventské	práce.

Partnerství prvňáčků ZŠ A MŠ Brandýsek s druháky SPŠS a OA 
v Kladně
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KLUB VOJENSKÉ HISTORIE

Milí	spoluobčané,
jednou	 z	 hlavních	 činností	 Klubu	
vojenské	historie	Brandýsek	 je	veřejnosti	
připomínat,	 že	 řešení	problémů	ve	světě	
pomocí	 válečných	 konfl	iktů	 přináší	 jen	
hrůzy,	 smrt	 a	 obrovské	 materiální	 a	
duševní	 škody.	 Tyto	 válečné	 rány	 jsou	
většinou	nevratné	a	poškozují	společnost	
jako	celek.
Vzhledem	 k	 tomu,	 že	 v	 současné	 době	
probíhá	 válka	 na	 Ukrajině,	 kde	 umírají	
nevinní	 lidé	 a	 celé	 rodiny	 jsou	 vyhnány	

ze	 svých	 domovů,	 se	 Klub	 vojenské	
historie	Brandýsek	rozhodl	letošní	Oslavy	
osvobození	Československa	zrušit.
Jsme	 si	 plně	 vědomi,	 že	 naší	 primární	
činností	 je	 lidem	 přiblížit	 a	 připomínat	
historické	události	květnových	dnů	v	obci	
Brandýsek	v	roce	1945,	kdy	nás	osvobodil	
1.	 Ukrajinský	 front	 Rudé	 armády,	
ale	 v	 rámci	 úcty	 k	 nevinným	 obětem	
současného	konfl	iktu	nebudeme	tuto	akci	
letos	vůbec	pořádat.

Dne	7.	května	2022	tedy	bude	realizován	
pouze	 pietní	 akt	 na	 místním	 hřbitově	 v	
Brandýsku,	kde	položíme	květiny	na	hrob	
statečných	 obráncům	 naší	 obce	 proti	
fašistické	zvůli	ve	druhé	světové	válce.
Čas	setkání	bude	později	upřesněn.
Děkujeme.

Klub	vojenské	historie	Brandýsek	věnoval	
částku	16.000	Kč	veřejné	fi	nanční	sbírce	
na	pomoc	Červeného	kříže	Ukrajině.

„Hrdinské činy místních lidí se snažíme 
připomínat i v naší dynamické ukázce 
k Oslavám osvobození ČSR.“
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ROZHOVOR S KVH BRANDÝSEK  
Vznik	Klubu	vojenské	historie	Brandýsek	
(tehdy	 ještě	 Military	 klubu	 Brandýsek	
o.s.)	 se	 datuje	 k	 15.11.	 roku	 2006.	
Na	 jeho	 začátku	 stála	 „parta	 bláznů	 v	
maskáčích,	co	místním	občanům	střelbou	
plašila	 děti	 a	 psy“.	 Dnes	 „tito	 blázni“	
pořádají	 každoročně	 dvě	 největší	 akce	
v	 Brandýsku,	 na	 které	 se	 sjízdějí	 lidé	 z	
nejbližšího	 i	 vzdálenějšího	 okolí.	 Řeč	
je	 o	 Oslavách	 osvobození	 ČSR,	 kterým	
dominuje	bojová	ukázka	historicky	spjatá	
s	květnem	1945	v	Brandýsku,	a	o	„Military	
dnu“.	Ráda	jsem	proto	přijala	pozvání	do	
hlavního	 štábu	 KVH	 na	 Vodárnu,	 abych	
zjistila	o	klubu	více.	 	Nejen	o	klubu	 jsme	
hovořili	 s	 předsedou	 klubu	 Markem	
Polčičem	a	místopředsedou	klubu	Janem	
Grubnerem,	 kterým	 tímto	 děkuji	 za	
zajímavý	rozhovor	a	vřelé	přijetí.

Jaké jsou hlavní činnosti Klubu 
vojenské historie?
Cíle spolku jsou organizovat zájemce 
o vojenskou historii v souvislosti s 
osvobozením ČSR a obce Brandýsek za 
2. světové války. Za tímto účelem spolek 
usiluje o rekonstrukce historických střetů 
sovětských a německých vojsk v ČSR a 
statečný odpor místních občanů v obci 
Brandýsek, formou bojové ukázky pro 
veřejnost, a to včetně prohlídek dobové 
výstroje, výzbroje, vybavení a techniky. 
Dále spolek pořádá a účastní se vybraných 
sportovních, branně technických, 
kulturních, střeleckých a případně dalších 
historických ukázek v ČR i zahraničí.

Z jakých literárních či historických 
pramenů čerpáte informace?
KVH Brandýsek spolupracuje se 
Sládečkovým vlastivědným muzeem v 
Kladně. Dále se snažíme o sběr a studium 
dobových fotografi í a materiálů. Velkou 
inspirací je nám určitě nově vydaná 
kniha Není malých historií - Brandýsek a 
Cvrčovice v letech 1938-45 od spisovatele 
Michala Plavce. K dispozici je i brožura od 
kronikáře Františka Blahníka - Brandýsek 
1938-45. Mezi další literární zdroje 
mapující dobový život místních občanů 
je určitě i kronika pana Váchy, která je 
uložena v kladenském muzeu.   

Vydali jste prohlášení, že vzhledem 
k probíhající válce na Ukrajině rušíte 
letošní oslavy k osvobození ČSR. Bylo 
to těžké rozhodnutí?	
Situaci jsme mapovali od samého 
začátku vojenského konfl iktu na Ukrajině. 
Pravidelně se scházela Rada klubu, 
která neustále sbírala co nejpřesnější 
informace, aby bylo možné seznámit 
členy KVH Brandýsek a přijmout určité 
kolektivní rozhodnutí. Na členské schůzi v 
březnu jsme projednali stanovisko klubu, 
které bylo jednohlasně odsouhlaseno 
a byly schváleny i další kroky, které 
pomohou lidem, kteří museli narychlo 
opustit své domovy. Velice rychle se 

klub aktivně zapojil do organizace akce 
„Brandýsek pro Ukrajinu“, přispěl fi nanční 
částkou na fond Českého červeného 
kříže, a jak už jsi zmínila v rámci úcty k 
nevinným obětem tohoto konfl iktu, jsme 
se rozhodli, že nebudeme letos pořádat 
naší prioritní akci „Oslavy osvobození 
ČSR – obec Brandýsek.

A můžeme od vás očekávat jiné akce 
tento rok?
Náš klub v každém roce pořádá dvě 
akce. Jednu už jsme zde zmínili a tou 
druhou je „Military den“, u kterého 
zatím není stanoveno přesné datum, a 
pořádání letošního ročníku ještě stále 
zvažujeme. Jde o naši podzimní akci, ve 
které se volnou formou snažíme oslovit 
k prezentaci jednotlivé profesionální a 
dobrovolné jednotky či spolky. Namátkou 
zmíníme: Pořádkovou jednotku Policie 
ČR, Psovody a jednotku Vězeňské 
služby, Armádu ČR, Psovody z Ostrahy 
letiště Václava Havla, SDH Brandýsek, 
HZS Kladno, Záchranná službu ČR, 
KVH Brandýsek, Infanterie-Sedmiletka, 
Skupina Fechtýři.
						
Když se vrátím k oslavám konce druhé 
světové války, které jsou každoročně 
velkolepé, především pak co se týče 
rekonstrukce bojové ukázky z května 
roku 1945. Jak moc je náročné tuto 
akci připravit a zorganizovat?
Organizace a plánování nám prakticky 
zabere celý rok. Musíme si uvědomit, že 
jde o koordinaci činností až 160 herců 
různých věkových skupin. Dále se po 
tomto malém prostoru přesouvá různá 
těžká i lehká pásová a kolová technika. 
Bezpečnost všech diváků a účastníků je 
vždy na prvním místě. Vše musí být do 
detailu přesné a dobře zkoordinované. V 
přípravné fázi jde o ekonomickou rozvahu 
fi nančního krytí a zhodnocení materiálního 
zajištění. Zde nám je velkou oporou OÚ 
Brandýsek a poměrně slušná úspěšnost 
klubu v rámci schvalování žádosti o dotaci 
na kulturní činnost z fondu Středočeského 
kraje a dále fi nance z členských příspěvků 
členů KVH Brandýsek. Pak tu máme část 
příprav, ve které začínáme ladit scénář 
bojové ukázky, který je historicky spjatý 
s událostmi v obci Brandýsek v květnu 
roku 1945. Jedná se o zajištění vhodné 
vojenské techniky a její dopravu na 
místo. Oslovení klubů vojenské historie 
z celé České republiky ke spolupráci na 
projektu a k zajištění jednotlivých rolí 
připraveného scénáře. Dále dlouhodobě 
spolupracujeme s SDH Brandýsek, který 
nám pomáhá s pořadatelskou a zdravotní 
službou. V neposlední řadě je také nutné 
stanovit s fi rmou Soptík technologický 
postup k provedení pyrotechnických 
efektů. K zajištění bezpečnosti jsme 
povinni činnost konzultovat s Policií ČR, 
která zajistí odborný dohled nad akcí, 
aby se předešlo nežádoucí mimořádné 

události.											

Měli jste už při rekonstrukci bojové 
ukázky nějaká zranění?
Velmi dobrá otázka. Snažíme se v rámci 
prevence dodržet všechna bezpečnostní 
opatření, která provádíme velmi důsledně. 
Každý účastník je několikrát podroben 
velmi přísné kontrole, včetně detekce na 
požití alkoholu. Všichni jsou proškoleni o 
bezpečné manipulaci se zbraní s důrazem 
na specifi ka terénu, ve kterém se budou 
pohybovat, určených směrech, povolené 
střelby a uložení pyrotechnických efektů 
se stanovením bezpečné vzdálenosti. 
Samozřejmostí je i prohlídka všech zbraní 
použitých v ukázce Policií ČR.  Díky těmto 
všem tvrdým, ale nutným opatřením je 
riziko úrazu při ukázce minimální. 
Někteří lidé mohou na termín 
osvobození Rudoarmějci nahlížet s 
jistou nevolí vzhledem k následujícím 
událostem a komunistické diktatuře, 
která vyvrcholila invazí vojsk Varšavské 
smlouvy do ČSR v roce 1968. Jaký je 
váš postoj?
Nemyslíme si, že je vhodné z historického 
hlediska slučovat události do jednoho 
balíku. V roce 1945 naší obec osvobodil od 
fašismu 1. Ukrajinský front Rudé armády 
složený z různých národností (nejvíce 
převažovalo složením ruské a ukrajinské 
etnikum), který procházel obcí ve směru 
na Prahu. V té době zde vznikl silný odpor 
místních občanů, kteří bránili se zbraní v 
ruce obec před ustupujícími německými 
jednotkami, za což mnozí zaplatili svým 
životem. Hrdinské činy místních lidí se 
snažíme připomínat i v naší dynamické 
ukázce. Rok 1948 nebo 1968 je úplně jiná 
část historie, kterou si určitě nechceme 
připomínat.  

Jaký je váš rozpočet, z jakých zdrojů 
čerpáte fi nance?
Sami tak velký projekt bychom určitě 
fi nancovat nezvládli, a tak se snažíme 
sehnat prostředky, kde se dá. Mezi naše 
hlavní partnery patří tyto organizace:    
Středočeský kraj, OÚ Brandýsek, členské 
příspěvky (aktuálně 26 členů), dobrovolné 
vstupné na akcích pořádaných KVH, 
Finanční dary od různých dalších 
organizací a subjektů.

Závěrem	 bychom	 rádi	 čtenáře	 upozornili	
na	 skutečnost,	 že	 nás	 můžete	 vidět	 na	
různých	 dynamických	 ukázkách	 po	 celé	
ČR,	 na	 akcích	 v	 rámci	 výstav	 techniky	
(např.	důl	Mayrau),	chceme	ve	spolupráci	
s	 kulturní	 komisí	 OÚ	 Brandýsek	
spolupořádat	dětský	den	a	v	nejbližší	době	
se	chceme	zapojit	v	rámci	akce	„Ukliďme	
si	Brandýsek“	do	oprav	pomníků	padlých	
v	1.	světové	válce,	který	je	umístěn	mezi	
školami	v	obci.

Kateřina	Müller
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V	 posledním	 vydání	 KIZOBu	 jste	
si	 mohli	 prohlédnout	 statistiky	 naší	
jednotky	 za	 rok	 2021.	 V	 tomto	 čísle	
Vám	přiblížím	naši	činnost	v	prvních	
dvou	měsících	roku	2022.	

Ke	 konci	 února	 evidujeme	 celkem	
11	 mimořádných	 událostí.	 Ve	 třech	
případech	 se	 jednalo	 o	 technické	
pomoci,	 konkrétně	 o	 popadané	
stromy	a	8x	o	požáry.

V	 rámci	pravidelné	odborné	přípravy	
se	 někteří	 členové	 v	 polovině	 února	
zúčastnili	 výcviku	 ve	 speciálním	

kouřovém	polygonu.	Celý	výcvik	probíhá	
v	 zásahovém	 kompletu	 a	 dýchacím	
přístroji,	které	váží	cca	30	kg.	Hasiči	se	
nejdříve	„zahřejí“	v	tělocvičně.	Tzn.,	že	
musí	ujít	200	m	svižnou	chůzí,	vylézt	30	
m	po	žebříku	či	tzv.	„kladiva“,	kdy	musí	
dle	věkové	skupiny	zvedat	50	kg	závaží.	
Poté	 teprve	 zamíří	 do	 kouřového	
polygonu,	 kde	 se	 hasiči	 pohybují	 za	
snížené	viditelnosti	a	vyhledávají	např.	
80	kg	fi	gurínu.	

HASIČI 

Historie Brandýska a okolí
Desítková výročí
1922 – 100 let –	 Nové	 nařízení	 vchází	
v	 platnost	 od	 1.	 ledna.	 Brandýsek	 je	
ustanoven	obcí	a	Olšany	a	Holousy	 jako	
jeho	 osady.	 Olšanští	 cítí	 příkoří	 a	 bouří	
se	 proti	 tomu.	 Navíc	 se	 zakazuje	 psát	
„Volšany“,	nýbrž	se	musí	psát	„Olšany“.
1922 – 100 let –	 21.	 ledna	 se	 narodil	
náš	 občan	 PHDr.	 Václav	 Michovský,	
CSc,	 redaktor	 a	 šéfredaktor	 Státního	
pedagogického	 nakladatelství	 v	 Praze.	
Přednášel	 na	 pedagogických	 fakultách	
v	 Plzni	 a	 Ústí	 nad	 Labem,	 byl	 autorem	
školních	 učebnic	 	 dějepisu.	 Zemřel	 ve	
věku	72	let	8.	února	1994.	V		roce	2002	o	
něm	vyšel	článek	v	KIZOBu.	
1922 – 100 let	 –	 Tělovýchova	 Sokol	 na	
jaře	začala	stavět	kino.	Do	zimy	už	stála	
budova	 tak,	 že	 o	 Vánocích	 v	 něm	 byla	
pořádána	besídka.
1922 – 100 let	 –	 Ředitelkou	 na	 nově	
zavedené	 dívčí	 škole	 se	 stává	 Berta	
Nejtková.	Ve	funkci	je	do	r.1935.	Podruhé	
se	stává	ředitelkou	ještě	v	letech	1945-48.	
1922 – 100 let –	 27.	 července	 byl	 	 na	
obecním	úřadě	ukraden	psací	stroj.
1922 – 100 let	 –	 Sokol	 ve	 Cvrčovicích	
postavil	letní	cvičiště.
1922 – 100 let	 –	 Na	 poli	 směrem	 k	
Theodoru	byl	vysázen	ovocný	sad.
1922 – 100 let	 –	 Tento	 rok	 v	 květnu	
byla	 zahájena	 stavba	 kostela	 Svatého	
Mikuláše	v	Hnidousích.	

Dokončena	byla	v	září	téhož	roku.	Kostel	
byl	 vysvěcen	 15.	 června	 1913.	 Věž	 má	
výšku	35	metrů	a	 jsou	na	něm	zavěšeny	
dva	zvony.
1932 – 90 let.	31.	 ledna	vzniká	fotbalový	
klub	 AFK	 Olšany.	 V	 r.	 1948	 je	 v	 rámci	
reorganizace	 sportu	 přejmenován	 na	
Sokol	Brandýsek,	od		r.1997	nese	název	
FK	Brandýsek.
1932 – 90 let	 -	 Na	 břehu	 zvětšeného	
a	 upraveného	 rybníka	 za	 Olšany	 byly	
vysázeny	 topoly	 a	 různé	 druhy	 keřů.	
Rybník	byl	v	listopadu	napuštěn,	ale	voda	
v	něm	nezamrzá	a	na	jaře	byl	plný	bahna,	
musí	 být	 opraven.	 Topoly	 byly	 vysázeny	
též	podél	silnice	v	Olšanech.	
1932 – 90 let	 –	Byla	opravena	kaplička,	
která	 stávala	 nad	 kovárnou.	 A	 protože	
nestojí	 kaplička	 ani	 kovárna,	 upřesňuji,	
že	 přibližně	 stávala	 v	 místech	 odbočky	
na	 Cvrčovice	 (i	 nově	 vystavěná	 ulice	
se	 jmenuje	 Nad	 Kovárnou).	 O	 opravě	
kapličky	 se	 více	 můžete	 dočíst	 v	 knize	
Michala	 Plavce	 Není	 malých	 historií	 na	
str.	108	–	109.
1942 – 80 let –	Smutná	doba	II.	světové	
války…	 Všichni	 Židé	 z	 Brandýska	 byli	
transportováni	 26.února	 z	 Kladna	 do	
Terezína	a	odtud	později	do	různých	ghett	
a	 koncentračních	 táborů.	Více	si	můžete	
opět	 přečíst	 v	 knize	Není	malých	historií	
na	str.93-94.

30.	 března	 byl	 Němci	 zabaven	 obecní	
zvon.	 Němci	 zvony	 takto	 zabavovali,	
nechávali	 je	 roztavit	 a	 z	 jejich	 kovu	
vyráběli	děla.	Kronikář	Vácha	píše:	„Když	
byl	 odevzdán	 na	 válku	 obecní	 zvon,	
mnohé	oko	slzelo…“
1952 – 70 let –	Ředitelem	naší	školy	se	na	
jeden	rok	stává	Boh.	Svatoň.
1952 – 70 let	–	Na	statku	v	Holousích	řádí	
mezi	dobytkem	kulhavka	a	slintavka.
1952 – 70 let	–	12.	května	projel	naší	obcí	
slavný	cyklistický	závod	Berlín	–	Praha	–	
Varšava.
1952 – 70 let	–	Byla	pořádána	sbírka	na	
Severní	Koreu,	kde	probíhá	válka	s	Jižní	
Koreou.	Vybralo	se	25.280	Kčs.	
1962 – 60 let	 –	 K	 1.	 lednu	 1962	 žilo	 v	
obci	 2.111	 obyvatel	 (ještě	 s	 Holousy	
dohromady).	K	1.1.	2021	žilo	v	Brandýsku	
1.974	obyvatel	(bez	Holous),	a	k	tomu	122	
cizinců,	dohromady	tedy	2.096.	
1972 – 50 let	 –	 Podobně	 jako	 v	 r.1952	
se	vybíralo	na	bojující	Severní	Koreu,	tak	
tentokrát	se	vybíralo	na	bojující	Vietnam.	
Škola	vybrala	1.560,80	Kčs.
1972 – 50 let	–	Vedení	státního	statku	se	
přestěhovalo	z	Brandýska	do	Třebusic.

																																		Pokračování	příště

Josef	Řemínek
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David	Korecký

V	 pátek	 20.května	 2022	 od	 20:00	
hodin	 se	 v	 kulturně	 společenském	
centru	 v	 Brandýsku	 odehraje	 /a	 to	
doslova/	 komediální	 představení	
Brejle.	 Autorem	 této	 divadelní	
komedie	 je	 známý	 český	 herec,	
komik	 a	 režisér	 Jiří	 Císler.	 Brejle	 je	
komediálně	 laděné	 představení	 s	
lehkým	 erotickým	 podtextem	 a	 také	
o	 vypjatých	 komických	 situacích	
ze	 života.	 Hra	 je	 protkaná	 písněmi	
fi	lmových	 šlágrů	 jako	 například	 z	
Titanicu,	 Růžového	 Pantera	 nebo	
Moulin	 Rouge	 a	 dalších	 melodií.	
Příběh	se	odehrává	v	kavárně,	kde	si	
dali	rande	Vilma	a	René,	kteří	si	pod	
jinými	 jmény	 podali	 inzerát	 ohledně	
seznámení.	Ovšem	ani	 jeden	netuší,	
že...	Oba	představitelé	trpí	silnou	oční	
vadou	a	bez	brýlí	nevidí	skoro	vůbec	
nic.	 Jelikož	 oběma	 jejich	 oční	 vada	
připadá	jako	překážka	při	seznámení,	
rozhodnou	se	brýle	na	první	schůzce	
odložit.	A	v	 této	chvíli	se	rodí	příběh,	

který	 je	 protkaný	 nejen	 komickými	
situacemi,	 ale	 i	 tancem	a	 hudebními	
prvky.	Co	 nastane,	 až	 si	 oba	 nasadí	
své	brýle?	Jak	správně	tušíte,	o	vtipné	
gagy	 tedy	 nebude	 nouze!	 Režie	 se	
tentokrát	s	laskavým	svolením	rodiny	
zesnulého	 Jiřího	 Císlera	 ujala	 Dana	
Bartůňková,	 která	 má	 s	 režírováním	
divadelních	 komedií,	 sklízející	 vždy	
u	publika	úspěch,	bohaté	zkušenosti.	
Komedii	 Brejle	 samozřejmě	 nově	
upravila	a	trefně	ji	zasadila	do	dnešní	
doby.	O	hudební	aranžmá	se	zasloužil	
skladatel	Radim	Linhart.	Role	Vilmy	a	
Reného	 ztvárňují	 Natalie	 Venturová	
a	 místní	 rodák	 z	 Brandýska	 Daniel	
Koťan.	 Vstupenky	 v	 prodeji	 od	
1.dubna	 2022	 na	 telefonních	 číslech	
775	056	577	nebo	601	569	473.	Cena	
vstupenek	 v	 rozmezí	 90	 až	 190	 Kč.	
Tak	se	přijďte	pobavit	a	zasmát!
	

POZVÁNKA: BREJLE

Polygon	 jsme	 absolvovali	 na	 stanici	
Hasičského	 záchranného	 sboru	 Letiště	
Václava	Havla	v	Praze.	Koncem	února	jsme	
se	zapojili	do	sbírky	na	pomoc	ukrajinským	
hasičům,	kterou	organizují	hasiči	z	Mníšku	
pod	 Brdy	 a	 darovali	 část	 našeho	 staršího	
vybavení.	 Věříme,	 že	 i	 malá	 pomoc	 bude	
platná.	

Celé	dva	měsíce	také	aktivně	pokračujeme	
na	rekonstrukci	naší	druhé	cisterny	CAS	K	
25	LIAZ.	
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VYHLÁŠENÍ VÝSLEDKŮ BĚHEM ZÁVODŮ.
POŘADATEL SI VYHRAZUJE PRÁVO NA PŘÍPADNOU ÚPRAVU KATEGORIÍ 
(NAPŘ. Z DŮVODU MALÉHO POČTU STARTUJÍCÍCH). 
KAŽDÁ KATEGORIE BUDE HODNOCENA ZVLÁŠŤ – CHLAPCI (MUŽI), DÍVKY (ŽENY).
CENY - PRVNÍ TŘI ZÁVODNÍCI V KAŽDÉ KATEGORII OBDRŽÍ MEDAILE A DIPLOMY.
VŠICHNI ZÁVODNÍCI STARTUJÍ NA VLASTNÍ NEBEZPEČÍ !!! OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO.
INFORMACE: VÁCLAV SOMR TEL.: 728 883 315 E-MAIL: SOMR.V@SEZNAM.CZ

nw

BRANDÝSKÝ
KROS

40 m
200 m 
350 m 
500 m 
700 m 
1000 m 
4000 m 
4000 m 
4000 m 
4000 m 

VI. ROČNÍK

ZAČÁTEK PREZENTACE 9:00, KONEC 10 MIN 
PŘED STARTEM PŘÍSLUŠNÉ KATEGORIE.

STARTOVNÉ: 50 KČ BĚH NA 4000 M

NEDĚLE 5. 6. 2022
AREÁL VODÁRNY V BRANDÝSKU, ČÁST OLŠANY

GPS: 50.1892256N, 14.1619889E

2019 - 2018
2017 - 2016     
2015 - 2014    
2013 - 2012  
2011 - 2010
2009 - 2008
15 - 19 let     
20 - 35 let    
36 - 50 let    
nad 50 let  

10:00 
10:15
10:30
10:45
11:00
11:15
12:00
12:00
12:00
12:00

START ROČNÍK DÉLKA TRATĚ

TRATĚ MAJÍ TRAVNATÝ POVRCH, U BĚHU NA 4000 M JE POVRCH ROZMANITÝ.

Fotogalerie z předešlých
ročníků naleznete na:
https://brandyskykros.

rajce.idnes.cz

POZNEJ BRANDÝSEK!
Soutěž pro malé i velké

Brandýské	 kino	 ukončilo	 svou	 činnost	 v	
roce	 2003	 a	 bylo	 v	 té	 době	 dost	možná	
posledním	 vesnickým	 kinem	 v	 Čechách,	
které	 dosud	 promítalo.	 Dnes	 je	 nově	
zrekonstruovaná	 budova	 využívána	
pro	 kulturní	 akce	 a	 společenské	 dění	 v	
Brandýsku.	 Ale	 pojďme	 se	 vrátit	 v	 čase	
zpět	 a	 zavzpomínat	 na	 slávu	 bývalého	
kina.	
Kino	 postavil	 a	 vlastnil	 Sokol,	 o	 čemž	
vypovídal	 i	 velký	 nápis	 SOKOL	 nad	
vchodem	do	budovy.	O	jeho	výstavbu	se	
rovněž	 zasloužil	 místní	 velmi	 uznávaný	
lékař	 MUDr.	 Václav	 Šašek,	 na	 jehož	

angažovanost	 vzpomínala	 i	 Helena	
Minaříková:	 „Dr.	 Šašek	 se	 švagrem	
cukrářem	Antonínem	Klapkou	a	řezníkem	
Václavem	 Hádlem	 se	 také	 angažovali	
ve	stavbě	kina.	Dr.	Šašek	 leccos	poskytl	
zdarma,	 ale	 celkově	 na	 tom	 vydělal.	
Veškerou	práci	 na	 kině	odvedli	 sokolové	
zdarma.	Vždyť	jim	kino	patřilo!“		Kino	mělo	
za	hledištěm	dokonce	několik	tzv.	loží	po	
4	 židlích,	 poskytujících	 větší	 pohodlí	 a	
soukromí.	 Poprvé	 se	 promítalo	 4.	 srpna	
roku	 1932.	 To	 ovšem	 nemělo	 dlouhého	
trvání,	 protože	 v	 roce	 1941	 byl	 Sokol	
rozpuštěn	 nacisty.	 Opět	 se	 promítalo	 až	

v	 poválečné	 době,	 kdy	 byly	 populární	
sovětské	 válečné	 fi	lmy.	 V	 polovině	 60.	
let	 se	 uskutečnila	 velká	 modernizace	
kina	a	v	 lednu	roku	1967	bylo	schváleno	
širokoúhlé	 promítání.	 Po	 znovuotevření	
kina	 se	 dlouhé	 roky	 promítalo	 4x	 týdně.	
Oproti	 dřívějším	 dobám	 se	 však	 postoj	
a	 náročnost	 diváka	 změnily.	 Pokud	 se	
promítal	 fi	lm	 ze	 západních	 zemí,	 mělo	
kino	 naplněnou	 kapacitu	 hlediště,	 pokud	
se	 promítal	 běžný	 sovětský	 fi	lm,	 bylo	
obsazeno	jen	několik	málo	řad.	Při	uzavření	
kina	 v	 roce	 2003	mělo	 hlediště	 kapacitu	
196	 sedadel	 –	 10	 řad	 po	 18	 sedadlech,	

Jedna	 z	 dominant	 Brandýsku,	 to	 je	 beze	
sporu	 místní	 Kino	 a	 je	 to	 i	 naše	 pátá	
zástavka	v	rámci	soutěže	Poznej	Brandýsek.	
Následující	 článek,	 na	 kterém	 jsme	
spolupracovali	 s	 brandýským	 kronikářem	
Josefem	 Řemínkem,	 pojednává	 o	 historii	
Kina	od	prvního	promítání	až	po	to	poslední.	

Kromě	 perličky	 na	 závěr	 nepřehledněte	
soutěžní	otázku.	Správné	odpovědi	můžete	
posílat	do	konce	května	na	e-mail	redakce:	
redakce.kizob@seznam.cz	 (předmět:	
Poznej	 Brandýsek).	 Ceny	 pro	 výherce	
věnovala	 do	 soutěže	 Kulturní	 a	 sociální	
komise.



15

Vážení	sportovní	přátelé,
namísto	 obvyklých	 článků	 si	 dovolujeme	
otisknout	 několik	 fotografi	í.	 Na	 nich	 po	
měsících	omezení,	strávených	v	izolaci	či	
omezujících	opatření	z	důvodu	pandemie	

C o v i d - 1 9 ,	
vidíte	 několik	
s k u p i n .	
První	 je	
mládežnický	
f l o r b a l o v ý	
tým.	 Je	
tvořen	 dětmi	
od	 4	 do	 15	
let	 věku,	
kluků	 i	 holek	
společně.	 Je	
nás	 mnoho,	
některé	 děti	
dokonce	 na	
f o t o g r a f i i	
n e j s o u .	

Trénujeme	 každou	 středu	 od	 18:00	 v	
tělocvičně	 Brandýsek.	 Poslední	 tréninky	
očekáváme	 koncem	 května.	 Do	 té	 doby	
si	můžete	přijít	 fl	orbal	s	námi	nezávazně	

vyzkoušet.	Vybavení	všem	půjčíme!

Na	 další	 fotografi	i	 vidíte	 dospělácký	
fl	orbalový	 tým.	 Byť	 jsme	 přítomni	 pouze	
muži	 či	 dorostenci,	 je	 možné	 pozvat	 i	
ženy,	 dívky	 či	 starší	 děti	 (nad	 15let).	
Protože	však	jde	o	poněkud	tvrdší	pojetí,	
zvažte	 své	 fyzické	 dispozice.	 Rozhodně	
ale	 platí,	 že	 každému	 půjčíme	 vybavení	
a	 vezmeme	 jej	 na	 zkoušku.	 Trénujeme	
každou	 středu	 od	 20:00	 v	 tělocvičně	
Brandýsek.	Poslední	tréninky	očekáváme	
opět	koncem	května.

Na	dalších	snímcích	je	skupina	paní	Lucie	
Kořínkové	–	Cvičení	rodičů	s	dětmi.	Cvičí	
se	 každou	 středu	 od	 15:00	 a	 cvičení	 je	
zaměřeno	na	děti	ve	věku	od	1	do	5	let.

Leoš	Reichl

11.	 řada	 měla	 pouze	
16	 sedadel	 (před	
modernizací	 bylo	 řad	
12).				

A	 jedna	 perlička	 na	
závěr:	Málokdo	ví,	že	
v	brandýském	kině	se	
v	 roce	 2000	 natáčel	
fi	lm	 Okénka,	 ve	
kterém	hráli	uznávaní	
herci	 jako	 např.	 Aňa	
Geislerová,	 Tatiana	
Dyková,	 Pavel	 Nový,	
Pavel	 Liška	 nebo	 Jiří	

Lábus.	Film	u	nás	natáčel	 Joseph	Cahill	
z	 New	 Yorku	 a	 natáčení	 trvalo	 skoro	
týden	 od	 19	 až	 25.	 července.	 „Finále“	
natáčení	 se	 konalo	 v	 sobotu	 odpoledne	
25.	 července.	Filmový	 režisér	 potřeboval	
početný	kompars,	a	proto	obecní	rozhlas	
vysílal	výzvu	k	občanům	Brandýsku,	aby	
se	fi	lmování	zúčastnili	 (odměna	byla	200	
Kč).	Komparsistů	se	sešlo	tolik,	že	se	ani	
všichni	nemohli	do	kina	dostat.	

zdroje:	 rodinná	 kronika	Váchů;	PLAVEC,	
Michal:	Není	malých	historií

Kateřina	Müller	a	Josef	Řemínek

Soutěžní otázka: Výherci předchozích kol:
Kam	 se	 herci	 po	 natáčení	 fi	lmu	 Okénka	 chodili	
stravovat?

výherce	 prvního	 kola	 soutěže:	 Eliáš	 Reichl,	 10	 let,	 výherci	
druhého	kola	soutěže:Marek	Polčič,	Reichlovi,	výherci	třetího	kola	
soutěže:	 Jan	 Černý,	 Reichlovi,	 výherce	 čtvrtého	 kola	 soutěže:	
Eliáš	Reichl,	10	let

A/	do	restaurace	U	Matičků
B/	do	restaurace	Na	Veverce
C/	do	kavárny	Na	Rynku

SPORT
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Tel:	 954	227	341

PO:		 11:00	-	12:00			 13:00	-	18:00	hod.
ÚT:		 08:00	-	12:00		 13:00	-	15:00	hod.
ST:		 11:00	-	12:00		 13:00	-	18:00	hod.
ČT:	 08:00	-	12:00		 13:00	-	15:00	hod.
PÁ:		 08:00	-	12:00		 13:00	-	15:00	hod.

INFORMACE - pošta Brandýsek 

Obecní úřad Brandýsek

Tel.:	 312	283	701	
PO:		 07:00	-	11:00		 12:00	-	17:00	hod.
ST:	 07:00	-	11:00		 12:00	-	18:00	hod.

HASIČI Brandýsek	
Tel.:	721	955	381
E-mail:	jsdhbrandysek@seznam.cz							

INFORMACE - Obecní úřad

Jaro	už	nám	zaklepalo	na	dveře	a	spolu	s	
ním	se	tréninky	všech	věkových	kategorií	
přesouvají	 z	 hal	 a	 tělocvičen	 zpátky	 na	
venkovní	hřiště,	kam	pořádný	fotbal	patří.	
Během	zimní	přestávky	nastalo	u		
A	mužstva	několik	změn.	Na	post	hlavního	
trenéra	 nastoupil	 Ondřej	 Křištan,	 který	
vystřídal	 Jaimeho	 Fernandeze	 Navarra.	
Tomu	bych	chtěl	za	celý	klub	poděkovat.	
Věnoval	 nám	 spoustu	 svého	 volného	
času	 a	 nechal	 nás	 alespoň	 trochu	
nahlédnout	do	způsobů,	jakými	se	pracuje	
v	 profesionálních	 mužstvech	 a,	 i	 přes	
jazykovou	 bariéru,	 se	 stal	 velmi	 rychle	

jedním	 z	 nás.	
Další	 změnou	 jsou	
3	 nově	 příchozí	
posily:	 Fernando	
Sardiňa,	 Salvatore	
S c a n d a m a r e ,	
M i c h a e l	
Čebotarjovs.
Pokud	 byste	 měli	
zájem	 vidět,	 jak	
to	 jednotlivým	
kategoriím	v	jarním	
kole	 půjde,	 přijďte	
nás	podpořit!	

FK Brandýsek

Lukáš	Vrána

Obecní byty pro rodiny z Ukrajiny

V	úterý	8.3.2022	obec	přijala	ženy	s	dětmi	
z	 Ukrajiny.	 Paní	 Vránová	 jim	 následně	
pomohla	 vyřídit	 potřebné	 dokumenty.	
Obec	ve	spolupráci	 s	občany	Brandýsku	
vybavila	 2	 byty	 v	 DKS	 palandami,	
z	 	 nevyužívané	 místnosti	 se	 udělala	
kuchyňka	s	jídelnou,	do	které	obec	koupila	
ledničku	a	potřebné	nejnutnější	vybavení	
a	ve	společenské	místnosti	vznikla	herna	
pro	děti	a	denní	zázemí.	Občané	darovali	
peřiny,	 polštáře,	 povlečení,	 psací	 stoly,	

koberec	pro	děti	na	hraní,	ale	 i	potraviny	
nebo	 třeba	 teploměry.	 Do	 pomoci	 se	
zapojili	 i	místní	 podnikatelé,	 kteří	 rovněž	
věnovali	 materiální	 pomoc.	 Jeden	 ze	
zastupitelů	 daroval	 svou	 roční	 odměnu	
pro	zastupitele	na	obědy	a	školné	pro	tyto	
ženy	 a	 děti.	 Ředitelka	 místní	 školy	 pak	
na	 zastupitelstvu	 informovala,	 že	 školné	
dětem	odpustí.
Naše	obec	také	získala	z	Nadace	ČEZ,	z	
grantu	 Krizová	 pomoc	 –	Ukrajina	 částku	

25.000	Kč	na	základní	trvanlivé	potraviny,	
vybavení	 lékárničky,	 drogerii,	 policové	
regály	na	oblečení	a	ergonomické	židle	k	
darovaným	psacím	stolům.
Chtěla	 bych	 poděkovat	 všem	 občanům	
a	 podnikatelům,	 kteří	 přispěli	 materiální	
pomocí	 nebo	 se	 zapojili	 při	 přípravě	
zázemí	pro	uprchlíky	z	Ukrajiny.

Ladislava	Tasutijová,	DiS.


